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Máme znak a prapor 
Rodové znaky, nebo-li erby šlechtických

rodů, mají svůj počátek ve znacích malovaných
na štítech bojovníků. Erby se také začaly užívat
jako znaky zemí, církevních hodnostářů,
klášterů a později i měst.  

 Zpočátku si šlechta sama volila rodové
znaky, v pozdějších letech připadlo právo
udělovat erby jen panovníkovi. Své erby získala
šlechta většinou za statečné činy ve válce, lovu
či věrné služby panovníkovi. Tak tomu bylo
u měst. 

 Svůj erb měl i vladyka Honáta
z Krakovan, který zde podle první písemné
zmínky z roku 1244 zde sídlil. Jeho sídlo,
dvorec, stávalo v místech, kde stojí dům č.p. 35.
Vladyka Honáta z Krakovan měl ve svém erbu
stříbrný gotický štít s červenou liškou a nad ním
přilbici, na které je sedící liška 

 V té době vládl v Čechách Václav I.
(1205-1253), který pokračoval v úspěšné cestě
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Zprávy a informace z Obecního 

úřadu v Krakovanech 
Vážení spoluobčané,  

dnešní zprávy a informace z obecního úřadu 
jsem pojal poněkud netradičně ze dvou důvodů. 
Prvním je poměrně krátká doba od vydání 
„posvícenského čísla“ Novin Krakovan a Božce, 
které celkem podrobně rekapitulovalo činnost obce 
v právě skončeném volebním období. Druhým 
důvodem jsou listopadové komunální volby a na ně 
bezprostředně navazující časový úsek, v kterém 
musí nově zvolené obecní zastupitelstvo přijmout 
zásadní rozhodnutí ohledně směrování dalšího 
rozvoje obce v právě začínajícím čtyřletém 
volebním období.  

Vzhledem k tíživému nedostatku financí 
vyplývajícímu z nízké daňové výtěžnosti obce ( 94. 
místo ze 100 obcí na  okrese Kolín) je už dnes 
zřejmé, že budeme moci ze všech potřebných akcí 
realizovat pouze některé. Zásadní otázka zní, které? 
Obecní zastupitelstvo je devítičlenné a jeho názor 
by se mohl případně i rozcházet s míněním většiny 
občanů Krakovan a Božce. Této pro obec velmi 
nešťastné situaci chceme rozhodně předejít. Veřejné 
mínění si chceme „zmapovat“ pomocí ankety, které 
budeme věnovat velkou pozornost.  

Každou domácnost by měl , nejdéle do poloviny 
ledna, navštívit zástupce obce s anketním lístkem. 
Věříme, že těmto lidem vyjdete vstříc a tím 
umožníte obecnímu zastupitelstvu přijmout plán 
činnosti na příští volební období odpovídající 
mínění většiny občanů. Anketní lístek bude 
obsahovat seznam akcí, jejichž realizace přichází 
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v úvahu v nastávajícím volebním období. Vaším 
úkolem bude sestavit pořadí jejich naléhavosti. 
Pochopitelně se bude rozhodnutí obecního 
zastupitelstva odvíjet od skutečnosti získání či 
nezískání státních dotací na budování 
infrastruktury v oblasti životního prostředí. Mám 
na mysli především plynofikaci obce a výstavbu 
čističky odpadních vod včetně základního řádu 
splaškové kanalizace. V případě nezískání státních 
dotací na shora uvedené investice budete moci 
určit prioritu mezi níže uvedenými akcemi : 

• vybudování infrastruktury zainvestování parcel 
na 17-ti stavebních parcelách v horní části 
Krakovan 

• aktualizace územního plánu obce 

• rozšíření sběru tříděného odpadu v obci 

• výstavba vodovodu včetně projektové 
dokumentace (i tato investiční akce by si 
vyžádala státní dotace) 

• oprava koupaliště 

• vybudování bezdrátového obecního rozhlasu 

• vybudování dětského hřiště - asfaltových kurtů 
na starém hřišti 

Předpokládáme, že k anketě přistoupíte 
zodpovědně a tím pomůžete obecnímu 
zastupitelstvu při jeho zásadním rozhodování. 

Kvalitu života v obci však netvoří pouze 
občanská vybavenost nebo funkční infrastruktura 
v oblasti životního prostředí. Neméně důležitým 
prvkem určujícím kvalitu žití v každé obci je 
úroveň společenskosportovního života, na kterou 
přímo navazuje péče o mládež. Úroveň 
společenskosportovního  života v obci určují 
hlavně občanská sdružení. Zatím mohu 
konstatovat, že v tomto směru se nám opravdu 
daří. V obci vyvíjí aktivní činnost sbor 
dobrovolných hasičů, sportovní klub, kynologický 
klub, český svaz zahrádkářů, český svaz chovatelů 
a místní organizace červeného kříže. Díky těmto 
občanským sdružením zůstal v obci zachován 
plnohodnotný společenský život. Jen namátkou 
vzpomeňme hasičský ples, sportovní ples, 
společenský ples, maškaru, pálení čarodějnic, 
dětský den, pouťovou taneční zábavu, 
posvícenskou taneční zábavu, posvícenskou 

výstavu chovatelů a zahrádkářů, zábavy na letním 
parketu, mikulášskou nadílku pro děti.  

Pokud mluvíme o společenském životě 
v obci, nesmíme zapomenout na partnerské vztahy 
s obcí Krakovany na Slovensku, které se velmi 
úspěšně rozvíjejí již 14 let. 

 Sportovní život v obci převážně zajišťují 
jednotlivé oddíly sportovního klubu. Konkrétně se 
jedná o oddíl fotbalu, juda a odbor ZRTV, který 
zabezpečuje cvičení dívek a žen v tělocvičně. 
Největší ocenění si však zaslouží sportovní klub 
za svoji péči o mládež. Vedle učitelů základní školy 
vedoucích zájmové kroužky se pouze v jeho 
řadách našli lidé ochotní ve svém volném čase 
pracovat  s mládeží. Tady mám na mysli především 
manžele Polákovy, starající se o mládež oddílu 
juda, a Miroslava Sandholce ml., Petra Kozla, 
JUDr. Miroslava Mayera a Jiřího Gerhárta, kteří se 
starají o mládež ve fotbalovém oddílu. Všichni 
jmenovaní si zaslouží naše nejvyšší ocenění, 
protože řeší jeden z největších problémů této 
doby; smysluplné využití volného času dětí a 
mládeže. Nebo chcete-li jinak, snaží se předejít 
šíření narkomanie mezi mladistvými. Asi se nyní 
ptáte, proč se o těchto věcech poměrně rozsáhle 
rozepisuji? Důvod je prostý. Pokud chceme život 
v obci udržet na  určité úrovni, musíme vedle 
plynofikace, sběru odpadu a podobných problémů 
myslet i na udržení společenského života v obci 
formou podpory občanských sdružení. Jinak nám 
budou veškeré civilizační vymoženosti k ničemu. 
Pevně věřím, že uvedené problematice bude 
věnovat zvolené obecní zastupitelstvo maximální 
pozornost.  

Co říci závěrem? Blíží se Vánoce a to je čas 
přání. Dovolte mi tedy, abych vám popřál mnoho 
zdraví, štěstí, rodinné pohody, pracovních úspěchů 
a dětem bohatého „ježíška“. Největší přání chci 
však vyslovit až nakonec. Přejme si všichni 
navzájem najít mír v duši, který nás dovede 
k lepším mezilidským vztahům.  

Josef Polák 

starosta obce  

 

pokračování ze strany 1 
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KOMUNÁLNÍ VOLBY 1998 
Voleb do obecního zastupitelstva, které se
konaly 13. a 14. 11. 1998, se v naší obci
zúčastnily čtyři politické subjekty: KDU-ČSL,
ODS, KSČM a koalice SPR-RSČ+SDČR.
Ve lhůtě dané zákonem rozhodlo již bývalé
zastupitelstvo, že nový místní parlament bude
čítat devět jmen. Na hlasovacím lístku se
objevilo celkem 24 jmen, z toho 4 ženy.
Průměrný věk všech kandidátů činil necelých
41 let. Nejmladší kandidátní listinu představila
koalice SPR-RSČ+SDČR (průměr 30,3 roku),
seniory podle průměrného věku byli
představitelé KDU-ČSL(průměr 49,2 roku).
U nově zvolených zastupitelů činí průměrné
stáří 40,4 let. 
 Na průběh a výsledky voleb dohlížely
dvě okrskové a jedna místní volební komise.
Do těchto určily své zástupce všechny
kandidující strany (vyjma vlastních kandidátů) a
zbytek do celkového počtu 18 členů jmenoval
starosta  obce. Dle vyjádření předsedkyně a
místopředsedy místní volební komise proběhly
komunální volby v naší obci bez nedostatků a
všechny tři komise odvedly bezchybnou práci,
za což všem jejím členům patří upřímné
poděkování. Pouze několik málo voličů i přes
včasná i častá upozornění nevzalo s sebou
do volební místnosti průkaz totožnosti. Že je
volební akt vskutku výjimečná událost, dokázal
jak se patří i jeden občan, který nelenil na sebe
obléknouti stylizovanou uniformu opatřenou
kompletní sbírkou řádů a medailí. 
 Přesné výsledky komunálních voleb
byly známy v sobotu kolem 18. hodiny. Do té
doby obě okrskové komise sečetly všechny
platné hlasy a místní komise následně dle
poměrného zastoupení rozhodla o složení
nového obecního zastupitelstva. 
 Průměrná účast voličů činila 67%,
z toho v Božci 72% a v Krakovanech 65%.  

 

Josef Vytlačil 

svého otce Přemysla Otakara I., aby se české 
království dostalo mezi evropské velmoci. V čase 
jeho panování doháněly české země v hospodářské 
a kulturní sféře zpoždění za vyspělejšími oblastmi 
jižní a západní Evropy. K význačnému zlepšení 
ekonomických poměrů přispěla tzv. kolonizace 
(osídlení dosud pustých regionů), spojená 
s přeměnou lesů a močálů v úrodná pole. 

 Je pravděpodobné, že právě v této době 
získal vladyka Honáta z Krakovan do erbu lišku 
za svoji chytrost a bystrost v této kolonizaci. Vždyť 
liška je symbolem těchto předností. 

 Obecní zastupitelstvo rozhodlo, že požádá 
Parlament ČR o udělení znaku a praporu naší obci. 
O návrh znaku i praporu požádalo jednoho 
z předních heraldiků Miroslava Pavlů z Kelče. Ten 
požadavek přijal a návrh uskutečnil. Vycházel z erbu 
Honáty z Krakovan, z kterého převzal lišku a 
gotický štít. Ten však místo barvy stříbrné upravil 
v barvě zelené, aby zvýraznil zemědělský charakter 
obce. Zlatá liška s přilbicí představuje neohroženost 
a bojovnost. Lipový dvojlist, který drží v pravé tlapě 
znázorňuje naše obce Krakovany a Božec. Prapor 
tvoří tři svislé pruhy: bílý, zelený, bílý, v poměru 
1:3:1. V zeleném pruhu je umístěna liška totožná se 
znakem. 

 Parlament České republiky obecnímu 
zastupitelstvu vyhověl a dne 4. června 1998 obci 
znak a prapor udělil. Znak je zobrazenv názvu 
novin.  

Josef Rambousek 

pokračování ze strany 1 

Složení obecního zastupitelstva 
 
ODS  
Josef Polák   - starosta 
Oldřich Sláma   
Václav Štrincl  - předseda stavební komise 
Josef Vytlačil  - předseda revizní komise 
KDU-ČSL 
Miloslava Čábelková - místostarostka,  

- předsedkyně sociální komise 
Jana Burešová 
Koalice SPR-RSČ, SDČR 
Eva Benešová 
Robert Gruzovský - předseda komise životního 

  prostředí 
KSČM 
Miroslav Zavadil - předseda finanční komise 
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Chovatelská výstava a výstava „Hobby a zahrada“ 
  

Podobně jako v loňském roce i letos          
o svatováclavském posvícení pořádali zahrádkáři 
výstavu „Hobby a zahrada“. Výstavu navštívilo 
více jak 300 dospělých a dětských návštěvníků. 
Vystaveny byly 104 exponáty ovoce a zeleniny, 
107 exponátů ručních prací : výšivky, háčkované 
hrnéčky a tácky, vyšívané 
obrázky a výrobky        ze dřeva. Paní 
Věra Petříčková vystavovala 
68 olejomaleb. Svoje 
výpěstky soliter vystavovala 
paní Piskačová. Výpěstky byly 
prodejné. Hezkými obrázky obohatili výstavu žáci 
místní základní školy. Jako odměnu dostali 
vystavené ovoce.  
 To vše doplňovalo 51 pokojových květin a 
modranská keramika. Středem pozornosti byl 
obraz Karlova mostu, dar akademického malíře 
Josefa Luňáka občanům své rodné obce 
Krakovan.  
 Výstavu navštívili členové okresního 
výboru ČZS z Kolína. O výstavě se vyjádřili velice 
pochvalně. Svoji pochvalu zakončili slovy:            
„V Kolíně bychom takovou výstavu nedokázali. 
Vše je zde sladěno, vystavováno s citem a lahodí 
to oku“. 

 Další výstavu králíků, holubů a drůbeže 
uspořádala ZO ČSCH - Krakovany                       
v chovatelském areálu. Za 32 let činnosti to byla 
22. výstava, která je pořádána o krakovanském 
posvícení.  

Výstavy se zúčastnili 44 chovatelé, z toho 
bylo 10 členů ze ZO ČSCH, kteří vystavovali více 

jak polovinu zvířat. Králíků bylo vystaveno 105 ks 
a bylo uděleno 8 čestných cen. Holubů bylo 
vystaveno více jak 200 ks. Holubi byli vystaveni  
ve 28 voliérách a zbylých 60 ks v klecích. Uděleno 
bylo 15 čestných cen. Drůbež byla vystavována    
v 65 voliérách a bylo uděleno 11 čestných cen. 
Sortiment plemen a variant byl široký. Nádherný 
pohled poskytovaly voliéry se zvířaty postavené na 
trávníku v areálu. Výstavu navštívilo 340 osob,     
z čehož byly dvě třetiny návštěvníků   z okolních 
míst. Škoda, že      o tak pěknou výstavu nejevili 
zájem místní občané, přestože se vyrovnala 
okresním výstavám a některé i předčila, jak 
počtem, tak i kvalitou vystavených zvířat.  

Krakovanští chovatelé dosahují výborných 
výsledků. Na okrese             
v  chovu drůbeže se umístila 
místní organizace za rok 
1997-98 vždy na prvním 
místě a v chovu holubů na 
druhém místě.  Na celostátní 
speciální výstavě vyandotek  
v Kolíně získali čestné ceny a 
titul  „Mistr klubu“  Stanislav Darius za zakrslé 
vyandotky světlé a Pavel Tuček za zakrslé 
vyandotky tmavé. Na celostátní speciální výstavě  
v Týništi nad Orlicí dostal „šampióna“ na holuba 
české čejky rousné modré šupkaté Jaroslav 
Vlastník ml. Dále čtyři chovatelé vystavovali na 
Evropské výstavě v Brně, kde získali dvě čestné 
ceny holubi české čejky rousné modré Jaroslava 
Vlastníka ml. a na drůbež zakrslé vyandotky tmavé 
Pavla Tučka. Na  Evropské výstavě v Brně 
vystavovalo 15 států Evropy a bylo vystaveno 
14500 ks zvířat, takže umístění krakovanských 
chovatelů bylo velice úspěšné.  

Letos na jaře natáčela Česká televize        
do pořadu „Receptář nejen na neděli“ s Přemkem 
Podlahou  u Pavla Tučka chov jeho zakrslých 
vyandotek.  

Členům ZO ČSCH v Krakovanech a 
hlavně mladým nadšencům přeje redakční rada 
hodně chovatelských a osobních úspěchů.  

 

Josef Rambousek 

 
 
 
 



Noviny Krakovan a Božce 5       

Parazitní rostlina jmelí roste ve výškách 
korun dubů a borovic. V našem kraji je značně 
rozšířená, protože lesní porosty jsou velmi oslabeny 
důsledkem velmi znečištěného ovzduší a 

 

 
Vánoce, nejkrásnější svátky v roce 
 
Je nám všem dobře známo, že vánoce jsou 
především svátky dětí. Ty nejmenší věří, že jim 
dárky přináší Ježíšek. Větší obvykle vědí, že dárky 
dostávají od rodičů, nebo babiček, dědečků a 
sourozenců. Mají z dárků ohromnou radost,       
při které se usmívají a oči jim září. Jejich upřímná 
radost se přenáší na členy rodiny, a tak vzniká 
vánoční pohoda. O  Vánocích však nejde jen         
o hromady dárků, ale především o zvláštní 
slavnostní atmosféru. Lidé k sobě mají blíž, jsou    
k sobě upřímnější a sdílnější. Dodržování místních 
zvyků rovněž přispívá k dobré vánoční náladě. 
Vánoční trh nabízí velké množství vánočních 
dárků, různých ozdob a doplňků. Je jenom na nás, 
abychom si dobře vybrali. K Vánocům, mimo 
spousty jídel, nápojů a sladkostí, patří též výzdoba 
bytu. 
 První předzvěstí vánoc je čtyřtýdenní doba 
adventní, čas očekávaní Kristova narození. Velmi 
hezký zvyk je věšení adventních věnců                
na vchodové dveře bytu nebo domu. Takový 
adventní věnec si dokáže obratná hospodyně 
zhotovit sama z přírodních materiálů, jako jsou 
větvičky borovic,vrbové proutky, snítky jmelí, 
šípek, šišky, okrasné suché traviny, atd. 
 Malí i velcí se na Vánoce těší nejen          
na dárky, ale především na prožití vánočních chvil                 
u stromečku, svíček, světel, apod. Vánoce však 
vyžadují náročnou časově delší přípravu, kterou 
musí ženy zabezpečit; včas vše nakoupit, uklidit, 
napéci, dárky zabalit a hlavně na nic 
nezapomenout. To vše dohromady je náročná 
práce. Ale toto předvánoční „trápení“ jim 
vynahradí radostné a příjemné chvíle Vánoc. 
 To je však pouze jedna stránka Vánoc. 
Nyní pohled na Vánoce částečně z druhé stránky. 
Statisíce kaprů, krocanů a dalších živočichů obětují 
svůj život pro vánoční večeři. Zakousnuté rybí 
kůstky v našem krku si obvykle vyžádají zásah na 

lékařské pohotovosti. Mnoho lidí skončí               
o Vánocích na nemocničním pokoji se 
žaludečními potížemi, záchvatem žaludku             
z přemíry jídel a mnohdy s infarktem ze mnoha 
sladkostí najednou. 
 Samostatnou 
záležitostí jsou 
vánoční stromky. 
Nechci znát počet 
požárů vzniklých 
zapálením vánočního 
stromku. Mnohým 
lidem jejich touha 
nebo zvyk přijít        
k něčemu lacino 
nedovoluje opatřit si 
rostlý stromek běžným nákupem. Jdou nebo jedou 
do lesa a bez pocitu studu, bez ohledu               
na soukromý majetek, bez vztahu k přírodě 
uříznou právě ten nejlepší stromek, mnohdy i 
několik pro příbuzné, nebo   na prodej a jako 
hrdinové se vracejí se stromkem domů. Bohužel i 
zde působí „všemocná“ ruka trhu, pahýly mladých 
boroviček a borovic jsou toho smutným 
dokladem. 
 Takto přece nelze slavit vánoční svátky,  
při nichž se lidé radují, obdarovávají se, 
vzpomínají na své bližní, kteří nemohou tyto 
krásné chvíle vánoc prožívat s nimi, zpívají 
vánoční koledy, zapalují svíčky pod stromečkem a 
mnohdy právě pod tím ukradeným. Kam se 
poděla křesťanská morálka a bázeň? Jako by  
někteří lidé zapomněli na Desatero Božích 
přikázání. Bylo by proto vhodné si rozpomenout 
především na sedmé Boží přikázání: nepokradeš!  

 
    Příjemné Vánoce! 
                            
   Bohuslav Hájek, Božec 

  
 

Jmelí a vánoce  

tzv. kyselého deště.  
 Jmelí má bohatou historii, je mu 
připisována kouzelná moc a je považováno 
za vánoční rostlinu. Naši dávní předkové nosívali 

pokračování na straně 6
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jmelí na krku jako obranu proti nebezpečí. 
Dovedli s touto zajímavou rostlinou čarovat, 
vyhánět bolesti, zbavovat uřknutí a hojit rány. 
Hledači vodních pramenů používali jako virgulí 
větve  ze stromů, na kterých rostlo jmelí. 
 Proč jmelí a Vánoce ? O Vánocích se 
snítky jmelí zavěšují u stropu např. v kuchyni. 
Dívky     pod snítkami jmelí dostávají polibek od 
svých milých, paní od svých pánů, ženy od svých 
mužů. Tento krásný zvyk se k nám dostal 
z Anglie. Už  za císařského Rakousko-Uherska se 
mládež  o štědrovečerní noci takto bavila.  
 Krakovanské a božecké dívky, ženy, paní 
a přítelkyně, nezapomeňte, aby ve vašem bytě 
o Vánocích nechyběly snítky jmelí, a aby vás vaši 
mládenci, muži, páni a přátelé obdařili polibkem 
štědrovečerním a možná i božíhodovým. Dá se to 
do Štědrého dne ještě stihnout!  
 Příjemné Vánoce a mnoho polibků 
pod snítkami jmelí.  
      
   Bohuslav Hájek, Božec 

pokračování ze strany 5  

 

 
Malíř Josef  Lada vzpomíná  
na Vánoce 
  

A než jsem se nadál, přikvapily Vánoce a    
s nimi nejkrásnější den v roce - ŠTĚDRÝ DEN ! 
Netěšíval jsem se na 
něj pro nějaké 
dárky, nikdy jsem 
nic pod stromeček 
nedostal, ale těšil 
jsem se na Vánoce 
pro tu obecně 
krásnou náladu. 
Stromeček jsem 
míval malý a chudě 
vyzdobený, ale měl 
jsem z něho větší 
radost než děti, 
které měly stromy až do stropu. Stával na stole, 
upevněn do starého železného moždíře, aby se 
nepřevalil. Kolem dokola visely z něho řetízky      

z barevných papírů, na větvích cukroví v řasnatých 
papírcích a červená panenská jablíčka se rděla      
ve svěží zeleni. Na některých větvích byly 
různobarevné svíčičky a nahoře svítila betlémská 
hvězda, vystřižená z pozlaceného papíru. Ani 
nedovedu říct, jakou radost jsem míval z toho 
skromně ozdobeného stromečku. Když bylo      
po večeři, která sestávala z černé omáčky 
připravené z perníku, sušených švestek, rozinek, 
mandlí, ořechů a sirupů, a z „černého Kuby“, 
vařených krupek se sušenými houbami, rozsvítil 
tatínek na stromečku svíčky. V tu dobu obyčejně 
již také obecní „slouha“ vytruboval po vsi vánoční 
koledu. Začínal vždy stejně u baráku dole         
pod pastouškou, a jakmile jsme my děti zaslechly 
první veselé zvuky trumpety, vyběhly jsme hned 
ven, abychom toho vytrubování dosyta užily       
od začátku až do konce. Od té chvíle, kdy se 
tichou vesničkou rozlétly první jásavé tóny 
vánoční koledy, začínaly teprve Vánoce 
doopravdy. To sluhovo vytrubování bývalo 
nejkrásnější    z celých vánočních svátků a všichni 
chodili  od prvního baráku až k poslednímu statku               
na druhém konci vesnice. Ta koleda se mi tolik 
líbila, že jsem se jí nemohl prostě nabažit.             
Za vytrubování dostával „slouha“ všelijaké dárky,   
které jeho žena ukládala do veliké nůše. Bývalo 
jich tolik, že je musela několikrát domů odložit. 
 Na svatého Štěpána, či jak se dříve říkalo 

„na prostřední svátek“,       
od časného rána pobíhali vsí 
od statku ke statku drobní 
koledníci. Koledování bylo 
jen výsadou chudých dětí a 
některým bylo to 
vykoledování mlsků to 
jediné, co o vánočních 
svátcích užily.  
 A tak končil vždy rok 
za rokem. Každý rok to 
bývalo skoro stejné.  
 

 

Z knihy „Kronika mého života“ od Josefa Lady 
připravil Josef Rambousek
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Stadionem Kolín, ve kterých A-tým prohrál vždy 
2:3, potvrdily nedostatky v obranné fázi, neboť již 
ve třetím utkání v řadě obdrželi naši hráči tři 
branky. Skóre si však naše mužstvo vylepšilo 
v utkání s týmem Žiželic výsledkem 5:1. Utkání 
v sousedních Bělušicích skončilo spravedlivou 
remízou a výsledek 1:1 lze považovat, s ohledem 
na tehdy „rozjeté“ Bělušice, za úspěch. Slabší 
chvilku si naše A-mužstvo vybralo na vlastním 
hřišti s mužstvem z Nebovid,  když prohrou 0:1 
zbytečně ztratilo tři body. Vítězstvím 
ve Veltrubech A-tým rychle napravil zklamání 
z předchozího utkání. 
 Mužstvo dorostenců se na podzim 
projevilo úplně opačně. V prvních čtyřech 
utkáních získalo pouze tři body. V následujícím 
utkání s mužstvem z Polep dorostenci vítězstvím 
11:0 ukázali, že dovedou branky střílet, a když 
v nešťastném utkání ve Velkém Oseku dokázali, 
že umí bojovat i v oslabené sestavě, následovalo již 
pět vítězných utkání za sebou. Z těchto utkání 
nelze zapomenout na výborný výkon dorostenců 
v Sendražicích, kde naši dorostenci hráče 
soupeřova týmu doslova převálcovali již v prvním 
poločase, ani na utkání s mužstvem Mogulu Kolín 
B, který naši dorostenci po dobrém taktickém 
výkonu a doposud jako jediní porazili 4:3. Budeme 
rádi, když sebevědomí, které naši fotbalisté získali, 
bude úspěšně využito i v jarní části soutěžního 
ročníku. 
 Naše nejmladší fotbalisty jistě čekají 
v dalších soutěžních ročnících ještě větší úspěchy. 
Zatím sbírají zkušenosti, učí se herní disciplíně. 
Rozhodně však již v této době vynikají svou 
bojovností, kterou v mnoha svých utkáních 
dokázali. 
Vážení sportovní přátelé,  
dovolte mi, abych vám jménem svým i jménem 
fotbalového výboru poděkoval za přízeň, kterou 
našim fotbalistům věnujete a současně vám popřál 
klidné prožití vánočních svátků, mnoho štěstí a 
zdraví v novém roce 1999.  
 

Za výbor SK Krakovany 

JUDr. Miroslav Mayer ,  jednatel 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Stručná bilance fotbalového 
podzimu 

 Fotbalová mužstva našeho sportovního 
klubu dosáhla v podzimní části soutěžního 
ročníku 1998-99 velmi dobrých výsledků. 
Zejména A-mužstvo a dorostenci mají slušná 
výchozí postavení pro druhou, jarní část 
soutěžního ročníku.  

A-mužstvo utrpělo první porážku 2:3 až 
v   sedmém kole, a to v jednom z nejhezčích 
utkání s Viktorií ve Velkém Oseku. Výsledky 
následujících utkání s Mogulem Kolín B a 

Den seniorů v Krakovanech 
 Obecní zastupitelstvo a sociální komise 
při OZ Krakovany uspořádaly slavnostní 
posezení pro starší občany ( důchodce) dne 16. 
října 1998 na sále hostince " U Rohlíčků ". 
Starosta obce Josef Polák přivítal všechny 
přítomné. Děti ze ZŠ  vystoupily s pěkným 
programem. Starosta pobesedoval s důchodci 
o dění a plánech do budoucna. K obveselení, 
poslechu i tanci zahrála hudba DCM.  Mnozí si i 
zatančili. O občerstvení bylo postaráno. Při této 
příležitosti byla k dispozici obecní kronika i 
s fotodokumentací, kterou si mnozí se zájmem 
prohlédli. Přes 60 občanů odcházelo ve večerních 
hodinách s uspokojením, že si mohli společně 
pobesedovat a zavzpomínat. Je přáním nás všech, 
aby takových setkání bylo více.  

 

J. Rambousek 
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Vánoční zamyšlení 

       Nejen o Vánocích 
zapalujme světla. 

 
Nejen o Vánocích 

zbavme srdce ledu. 
 

Vždyť slavnost lásky 
je slavností věčnou.  

 
Roland Leonhardt 

 

 

 

Mikulášská nadílka 
Mikulášská nadílka začala v sobotu 

28.11.98 ve 14.00 hod. „ U Rohlíčků“. 
Sešlo se méně dětí než vloni, protože 
nás přepadla chřipka. 

Pan Votroubek měl ovšem velmi mnoho 
energie, kterou rozdával všem dětem i 
rodičům. Hrálo se hodně her. Pan 
Votroubek nás učil tanci, dokonce i 
překonání studu.  

Každý z nás se také v kruhu 
předvedl        v tanci. Potom přišel 
čert Zachariáš. „Čerte, my se tě 
nebojíme !!!“ křičeli jsme na něj. V 
letošním roce k nám zavítala i 
čertice. Čert nás   s velkým úspěchem 
učil čertovský tanec  a hymnu.  

Děti byly nadšené čertovskou 
hudbou, kterou sice neznaly, ale 
pečlivě opakovaly slova i pohyby čerta 
a čertice. 

Potom jsme společně zavolali 
Mikuláše,       na kterého jsme se asi 
nejvíce těšili. Přišel dokonce i s 
andělem. Po bohaté nadílce jsme si 
opět zatančili četrovský tanec. 

Protože čerti museli jít do 
pekla“roztopit“, rozloučili jsme se s 
nimi. Domluvili jsme se, že   za rok 
přijdou zas. 

Na konec jsme si ještě zatančili s 
rodiči. 

                                                         Simona Kurková 
   žákyně ZŠ Krakovany 

      

 

Dětský sloupek 

Bohuslav Hájek ukončuje v tomto roce svou pětiletou aktivní
činnost v redakční radě.   Děkujeme za spolupráci. 
                                                                                  obecní zastupitelstvo

Čtvrtletník NOVINY KRAKOVAN A BOŽCE vydává OÚ v Krakovanech 
Redakční rada : J.Polák , B.Hájek, S.Petříček  st., J.Rambousek, J.Vytlačil 
Grafická úprava : M. & J. Čábelkovi  

nakreslil  Vlastimil Novotný,  žák ZŠ Krakovany 

Pokojné prožití vánočních svátků  
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